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Aktualne naloge zagorskih komunistom
t Tretji plenum CK ZKJ Je znova 
poudaril, da je Zveza komunistov 
organizacija odgovornih družbeno
političnih delavcev. Ta osnovna na
loga je posebno pomembna zdaj, 
ko pravzaprav poglobljeno izvaja
mo decentralizacijo na vseh pod
ročjih družbenega življenja, in ko 
pravkar uvajamo tak sistem delit
ve dohodka, ki uresničuje plačeva
nje po delu. To pomeni, da pomeni 
izvajanje socialističnega sistema 
delitve eno od najbolj pomembnih 
področij za idejni boj komunistov.

Zato bo zanimivo odgovoriti na 
mnogokrat postavljeno vprašanje, 
kako pa naj se komunisti prizade
vajo za uveljavitev in krepitev ne
posredne socialistične demokracije? 
Ce nekoliko poznamo naš doseda
nji komunalni razvoj in naloge 
sploh, ki smo si jih zastavili na 
tem področju, potem je odgovor
lahko samo takle: treba bo kar
največkrat idejno enotno nastopati, 
'na kar pa naši člani ZK zelo po
gosto pozabljajo. Toda idejno enot
no nastopati, pomeni dosti znati — 
tu pa prihajamo na področje, ki je 
po moji sodbi najbolj aktualno. — 
Namreč,^ kako doseči tak sistem 
Idejno-politične vzgoje in izobraže
van'a, da se bo vsak član ZK v Za- 

igorju začutil soodgovornega, skrat
ka, da se bo poglabljal, učil, bral 
In širil svoje obzorje. Idejno-poli- 
tično usmerjanje je tudi najpo
membnejše opravilo občinskega 
vodstva ZK. Potem komunistom ne 
bo težko najti v vsakem konkret
nem primeru, predvsem tam, kjer . 
aktivno delajo, najustreznejšo re
ditev tega ali onega problema ozir. 
vprašanja.

Prav posebne naloge pa nas ča
kajo v premagovanju starih nači
nov in metod dela. Vrsta naših ko

munistov se n« more sprijazniti a 
tem, da dane9 ni več dovolj, če so 
samo propagandisti, informatorji in 
aktivisti v klasičnem pomenu be
sede. Ti člani ZK iščejo vzore v 
preteklosti in pozabljajo, da je VI., 
zlasti pa VII. kongres odprl nova 
vsebinska področja dejavnosti in 
aktivnosti, o katerih smo pravkar 
govorili. Ker pa vrsta naših članov 
ZK ni razumela bistva obeh kon
gresov, še venomer pričakuje ne
kakšnih akcij in kampanj, kakršne 
so se izvajale pred desetimi leti. - 
Upreti se botreba tudi mnenju, da 
so komunisti odgovorni za vse, kot 
da pri nas niso uvedli takega si
stema soodločanja, ki naravnost si
li čedalje več ljudi k upravljanju 
skupnih zadev.

Glede na pravkar povedano, po
staja več kot očitno, da mora po
stati vsak komunist v naši občini 
spodbujevalec, predvsem pa usmer
jevalec celotnega našega komunal
nega sistema. Vrsta naših komu
nistov pa meni, da s tem, ko opra
vijo svoje dolžnosti, bodisi v pod
jetju ali ustanovi, že tako rekoč 
store vse. Nasprotno: predvsem ko
munisti se morajo lotevati svojega 
opravila s stališča komune, kajti 
občina postaja najočitnejše zbira
lišče proizvajalcev, upravljavcev in 
potrošnikov hkrati. In komunisti 
morajo k takemu delovanju nava
jati tudi vse ostale državljane. — 
Včasih pa je ravno narobe: komu
nisti celo pozabljajo, da je vsako 
zapiranje v tesne okvire hudo ne
varno in utegne škodovati razvi
janju in rasti socialistične demo
kracije.

Ne morem iti mimo zelo po
membnega vprašanja, kako zaktivi- 
zirati vse člane ZK v naši Občini, 
Medtem ko je velika večina naših 
članov ZK spoznala, da je njihova

O ebianov
’ Naša družbena praksa in njen 
ra voj vodita venomer k vseširšemu 
iln pomembnejšemu uveljavljanju 
| mnenj in predlogov najširših mne- 
žio državljanov. Ta smoter se ne 

; uresničuje brez kakršnega koli na
vrta in kar vsevprek, kot bi se vsa- 
1 komu posamezniku zdelo, pač pa 
| skozi naš, vsak dan bolj izpopol- 
I njen in na vso širših področjih 
I uporabljen in uveljavljen sistem 
i delavskega in družbenega samo
upravljanja. V tem vse bolj razva
ljanem sistema družbenega vpliva- 
! nja in odločanja ima skoraj sleher- 
1 ni državljan svoje mesto in v so
glasju s lem tudi pravico, da pove 
o zadevah, ki se tičejo skupnosti in 

' samega sebe, svoje mnenje in tako 
; pomaga formirati družbene odločit
ve — odločitve najrazličnejših or
ganov družbenega upravljanja in

vsestranska aktivnost činitelj več, 
ki prispeva k boljšemu urejanju 
skupnih zadev, je pri nas še tretji
na članstva, ki ni nikjer družbeno 
aktivna. Mislim, da je prvo merilo 
za vsakega komunista njegova ak
tivnost. Ce tako postavimo vpraša
nje, in ga postavimo z vso upravi
čenostjo, potem ni dvoma, da se 
bodo morali številni naši člani ZK 
opredeliti: prevzeti nase odgovorne 
dolžnosti, ali pa so se s svojim ne
aktivnim odnosom že pravzaprav 
sami izključili Iz ZK. Kajpak ni 
treba posebej poudarjati, da ne mi
slimo obremenjevati z družbenimi 
opravili starejše, upokojene člane, 
pa matere z otroci.

Naposled ostaja še vprašanje de
lovanja naših osnovnih organizacij 
In drugih forumov ZK, o čemer je 
pri nas zadnje čase dosti govora, 
kot da gre za nekakšen večji pro
blem, ki ga nismo kos rešiti. Na

kratko povedano: vsakršna zapr
tost vase ln ozkost naših osnovnih 
organizacij se je že doslej izka
zala za škodljivo. Komunisti naj se 
v osnovni organizaciji predvsem 
spoznajo s splošno smerjo ZK in 
s stališči vodstvenih forumov ZKj 
komunisti pa naj tudi odgovarjajo 
svojemu vodstvu, kako delajo kot 
družbeno-politični delavci. Mnogo 
pomembnejši v sedanjih oblikah 
delovanja postajajo aktivi, ki zdi- 
ferencirano obravnavajo nekatere 
konkretne probleme in iščejo naj
boljšo rešitev, za katero se. petem 
zavzemajo, ko pridejo v organe sa
moupravljanja ali politične organi
zacije. Zato morajo vse osnovne 
organizacije v mnogo večji meri 
ustanavljati občasne aktive glede 
na posamezne aktivnosti svojega 
članstva, saj se bodo tako lahko 
najbolj neposredno zavzemali za 
napredne sklepe. — Milan Vidic

borov, zborov občanov pa vse ds re- 
IleMlamv. Značilno za to različno 
lokal* raznih organov ln institucij, 
prek« katerih lahko državljan uve
ljavila ovoja mnenje, ja različna

intenzivnost in širina vplivanja na 
odločitev.

Zahteva časa in nas vseh so vse 
bolj izdelane in dognane odločitve, 
take, ki se ne porajajo -na pamet«, 
pač pa z upoštevanjem kar največ
jega števila okolnosti, v katerih se. 
bo preizkušala sprejeta odločitev. 
Zato je pa potrebno poznanje stva
ri in zadev, o katerih odločamo, po
trebni: je množica realnih podatkov 
in analiz, ker le iz takih objektivnih 
osnov lahko izbiramo ln kar naj
bolje izberemo primerno odločitev.

In sedaj se vrpašujemo, ali smo 
doslej dovolj obveščali subjekte, ki 
morajo odločati, na kakšen način 
smo jih obveščali, ln ali je bilo 
kvaliteta in jasnost informacij pri
merna. Lahko smo si edini, da so 
bile odločitve primerne veljavi in
formacij, ki so Jih imeli na voljo 
občani. Danes na vsakem koraka 
opažamo, da so občani premalo po
učeni, predvseij še o domačih za
devah, o vprašanjih, ki se tičejo 
lastne komune - ožje skupnosti, 
kjer večina odločitev kar najbolj 
neposredno vpliva na življenje ob- 

(Nadaljevanje na *. ari ) _

Hudnik rjavega premoga v Zagorju preureja separacijo- »da še n-so 
v celoti opravljena, bja »M|d: stara aejmraelja H novi objekti. U so Jih 

..........  —i Jih le gradijo za polrebe separacije



Državljan v komuni Zagorje
Razpravljajoč o gradivu s III. ple

noma Centralnega komiteja ZKJ so
člani nete osnovne organ ; f 'je 
Ugotavljali:
' »-Lahko je bilo in dobro v ča 
ko smo dobili konkretno zadolžitev, 
ko-smo dobili direktive in šli v ak
cijo. Takrat je bila aktivnost, ta
krat smo vedeli, kaj početi, in za
dovoljni smo bili in ponosni, ko 
smo nalogo izpolnili in je akcija 
uspela.«

Vzporedno tej misli je tudi zaklju
ček neke občanke, ki imi je v raz
govoru o udeležbi in aktivnosti na 
zborih volivcev povedala takole:

»Pred leti so bili zbori volivcev 
v Zagorju dobro obiskani, pa ne sa
mo udeležba, tudi aktivnost na sa
mih zborih volivcev je bila živah
na.«
' Pred dnevi je plenum občinskega 
odbora Socialistične zveze delovne
ga ljudstva v Zagorju, ko je raz
pravljal o vlogi, nalogah in novih 
oblikah zborov volivcev — občanov 
ugotovil, da vsebinsko stran zbo

rov volivcev nismo prilagodili novi 
vsebini dela družbenega gospodar
jenja in upravljanja. Zbere voliv
cev držimo še vedno na ravni ak
tivističnih sestankov ali kvečjemu 
sestankov, kjer skupnost nekega te
rena postavlja svoje zahteve, svoje 
drobnokrajevne probleme, kjer se 
tri do štirikrat letno razlaga sploš
na problematika oziroma predvsem 
obvešča občane o tem, kaj je ob- 
čiiski ljudski odbor delal, in ne 
nazadnje, kjer se žolčno razprav
lja o stanovanjskem problemu tega 
in onega, o tem, da na vaškem 
drogu že šest mesecev ni žarnice, 
in podobno.

Današnja stopnja družbeno-poli
tičnega razvoja je dosegla take 
bistvene vsebinske in materialne 
spremembe, demokratičnost pa tak 
svoj nivo, da so zbori volivcev v 
lej svoji stari obliki lahko prej za
vora, kot pa gonilna sila napredka. 
Obdržati zbore volivcev v taki obli
ki, ko ima volivec predvsem z za
konom zajamčeno svojo aktivno in

pasivno volilno pravico, odbornik 
volilne enote pa dolžnost, da zbor 
svojih volivcev nekajkrat letno 
obvesti o delu ljudskega odbora (pa 
še to šablonsko z nekim poročilom, 
ki ga vsem odbornikom pripravi 
ožji krog uslužbencev ljudskega od
bora), pomeni isto, kot če bi v go
spodarskih organizacijah delili do
hodek in postavljali ekonomske 
enote v sistemu administrativnega 
upravljanja. Zato moramo oblikov
no in vsebinsko zbore voliveev po
staviti v popolnoma novo vlogo in 
pred pomembnejše, kvalitetno ve
liko bolj zapletene in odgovorne 
naloge, po demokratičnosti pa obli
kovati resnično socialistične orga
ne upravljanja.

Ze samo ime« zbor volivcev« ne 
ustreza več novi vsebini. V novi 
ustavi bo osvojen naziv »zbor ob
čanov«. Tudi ta zbor ne bo omejen 
v mejah neke volilne enote, ampak 
naj bi zbor občanov predstavljali 
vsi občani »krajevne skupnosti«. — 
Krajevne skupnosti bodo oblikov
no pomenile današnje »stanovanj-

Zbori občanov in zbori
proizvajalcev
Iz tez za novo ustavo
Občani neposredno obravnavajo 

družbena vprašanja na zborih ob
čanov in na zborih proizvajalcev V 
delovnih organizacijah.

Zbori občanov kot samostojni 
splošni zbori občanov se sestajajo 
na območjih, ki so določena z ob
činskim statutom.

Zbori proizvajalcev v delovnih 
organizacijah kot samostojni zbori 
proizvajalcev se shajajo v delovnih 
organizacijah.

Na zborih občanov se obravnava
jo vprašanja, ki imajo pomen za

(Nadaljevanje s 1. str.) 
čana. Preveč smo breebrižni do uva
janja novih, modernejših sredstev 
obveščanja, takih, ki bolj ustrezajo 
današnjemu tempu življenja, kot so 
stari aktivistični sestanki, kjer je 
kvaliteta informacij dremljiva in 
premalo preverjena.

Stalna sistematična akcija obve
ščanja občanov, ki bi aajela mno
žico oblik, prepletenih ▼ trden si
stem. ki bi koristile predvsem lo
kalni tisk, krajevno informacije, 
različne stalne, periodične in obdob- 
dobne informacije po gospodarski h 
organizacijah, bi kmalu pokazala

življenje in delo v naselju, v obči
ni tn v širših teritorialnih družbe
nih skupnostih in se prinašajo 
predlogi za reševanje takih vpra
šanj.

Na zborih proizvajalcev v delov
nih organizacijah se obravnavajo 
vprašanja, U imajo pomen za raz
voj gospodarstva in javnih služb, 
za povečanj« proizvodnosti dela in 
za izboljšanje organizacije ter po
slovanja podjetij in zavodov, ta se 
dajejo predlogi za reševanje takih 
vprašanj.

Z zakonom ta z občinskim sta
tutom se določi, o katerih vpraša-

rszultate, ki U potrdili, da občani 
le niso brezbrižni do problemov 
skupnosti, in mnogo bolj odgovorne 
bi bilo njihove odločitve. In ie to: 
useda mnenj in predlogov občanov 
hi morala biti velika skrb družbe
nih organizacij In organov, od vod- 
ofev krajevnih organizacij SZDL do 
občinskega ljudskega odbora. Kar 
najhitrejie in najbolj vestno obrav
navanje predlogov občanov na pri
stojnih mestih in posredovanje od
govorov občanom nazaj - to bi pa 
ne samo sklenilo krog obveščanja, 
marveč tudi krepilo zaupanje in sa- 
vest občanov.

njih lahko odloča pristojni ergan 
šele potem, ko jih obravnavajo zbo
ri občanov oziroma zbori proizva
jalcev v delovnih organizacijah, ter 
o katerih vprašanjih se odloča na 
zborih občanov in na zborih proiz
vajalcev.

Zbore občanov lahko skliče ob
činska skupščina, krajevna skup
nost, občinski organ Socialistične 
zveze delovnega ljudstva in dolo
čeno število občanov.

Zbor proizvajalcev v delovni or
ganizacij lahko skliče občin, skup
ščina, organ upravljanja deiovne 
organizacije, sindikalna organizaci
ja, občinski organ Socialistične 
zvezo delovnega ljudstva in dolo
čeno število proizvajalcev v delov
ni organizaciji.

Na. zborih občanov in na zborih 
proizvajalcev lahko sodelujejo vsi 
polnoletni občani, ki imajo splošno 
volilno pravico.

Člani občinske skupščine morajo 
na zborih občanov oziroma na zbo
rih proizvajalcev v delovnih orga
nizacijah poročati o svojem delu 
in o delu občanske skupščine ter 
odgovarjati na vprašanja občanov 
oziroma proizvajalcev.

Organi družbenega samoupravlja
nja ter organi delavskega samo
upravljanja v trgovinskih in komu
nalnih podjetjih na območju obči
ne morajo na zahtevo zborov obča« 
nov oziroma zborov proizvajalcev 
▼ delovnih organizacijah predložiti 
poročilo o svojem delu in dati po
trebna pojasnila.

OBVESTILO!
Obveščamo vse prebivalce občine 

Zagorje ob Savi, da bomo podalj
ševali veljavnost osebnih izkaznic 
do 15. februarja 196?.

(Iz oddelka za notranje za
deve ObLO)

Zbori občanov
Občinski odbor Socialistične zvez« la klub odbornikov občin

skega ljudskega odbora Zagorje ob Savi vabita vse občane na 
prve letošnje zbore volivcev-občanov, U bodo 25. ta 26. januarja 
za občane v Zagorju in 28. januarja v okoliških krajih za ob
močje posameznih krajevnih odborov.

Na zborih bodo obravnavali splošni pregled gospodarskega 
razvaja v letu 1961, določiti imetnice razvoja za leto 1962 ter 
obravnavali probleme krajevnih skupnosti.

PRAVICA IN DOLŽNOST VSAKEGA OBČANA JE, DA SE 
ZBORA UDELEŽI!

© obveščenosti občanov

ske skupnosti«, vsebinsko bodo pa 
zraven nalog stanovanjskih skup
nosti prevzele tudi politične funk
cije terenskih organizacij Sociali« 
stične zveze in decentralizirane pri« 
stojnosti ljudskega odbora: socialno 
varstvo, varstvene ustanove (otro« 
ški vrtci in demovi, otroška igri« 
šča), urejevanje naselij, zelenic, ko
munalnih problemov (vodovod, raz« 
svetljava, PTT), probleme splošne« 
ga šolstva, servisi itd., na vaseh pat 
še krajevne poti, pokopališča/1 
kulturo in prosveto, gasilstvo in 
društva in podobno. Postavlja se 
tudi vprašanje sredstev, ki so po« 
trebna za take prenesene pristoj« 
nesti. Občinski ljudski odbor bo 
moral sorazmerno s prenosom na
log, potem ko bo vskladi! potrebe 
vseh skupnosti z možnostmi (seve« 
da ne direktivno, ampak analitie«: 
no) z gospodarsko-finančnimi ukre« 
pi zagotoviti sistem finansiranja. 
Ljudski odbor bo odtlej le vsklaie« 
valeč potreb in hotenj teh skupno
sti in predstavniški organ, ki bo 
odločal o tistih stvareh, ki so skup
ne in pomembne za občino kot ce
loto (n. pr. gospodarski razvoj in 
nove zmogljivosti, razvoj šolstva — 
še posebej strokovnega in srednje
ga, zdravstva, gospodarske finančni 
ukrepi, večje komunalne in druge 
gradnje, ki Imajo pomen za občino 
kot celoto ipd.). Uprava ljudskega 
odbora bo pa kot samostojen 
upravni organ na eni strani urav
navala interese posameznika z in
teresi skupnosti v zadevah, kjer 
občan išče pravico, ki jo ima po za
konu, ali kjer ne izpolni dolžnosti* 
ki jih ima do skupnosti, ta katere 
*o urejene s predpisi. Po tej plati 
bo torej uprava še obdržala svoje 
značilne funkcije državnega apara
ta. Na drugi strani bo pa uprava 
strokovni gospodarsko-iinančni ser
vis, ki nudi usluge (strokovne, in
telektualne, knjigovodske, pisarni
ške itd.) krajevnim skupnostim.

Kakšna je torej »direktiva kon
kretne zadolžitve«, kaj naj bo »ži
vahna aktivnost zborov volivcev« 
in kako moramo »oblikovno tn vse
binsko stran zborov« prilagoditi no
vim predpisom in novi kvaliteti.

Direktiva konkretne zadolžitve je 
vloga občana upravljavca, ne ner
gača, pristaša opozicije in ozko I»- 
kalisiirncga sebičneža, ampak res 
upravljavca, ki s svojim aktivniT* 
delom, s poslanstvom družbenega 
delavca, proizvajalca in potrošnika* 
lastnika in najemnika, graditelja 
In uživalca • svojimi zmožne?-oI 
in znanjem, • perspektivo skupnih 
in lasinlh potreb predlaga, kritizira 
in -soustvarja v krajevni skupnosti, 
katere član je.

Vsebina zborov ne sme biti več 
tista ozka, lokallsiična, malenkost
na, nenačelna — za vse te problem« 
je mesto v hišnih svetih ali z uve
ljavljanjem naravnost pri pristoj
nih organih — vsebina bo zajemala 
dejavnost in problematiko vsega 
območja krajevne skupnosti, pa tu
di problematiko celotne komune, 
to je cknpnoctl vseh krajevnih 
skupnosti občine Zagorje.

Zagorski občan torej ue bo več 
samo državljan v komuni, volivec 
in poslušalce, ampak aktivni tvorec 
idej in njihov soustvarjalce. Ko 
bomo — to moramo čžaprej — po
kopali tega starega državljana, tu
di ne bo več razprav o formalnosti 
»zborov volivcev« o vzrokih njiho
ve neaktivnosti, niti ne bo direkti
va blagoslov, ki bi usmerjal razvoj 
družbe.



Splošni pregled gospodarskega razvoja
Minilo je leto in na pragu novega delamo bilanco doseženih 

uspehov in neuspehov. V 1962. leto gremo z novimi načrti in s tistimi, 
ki jih v 1961. letu nismo izpolnili. Vsak občan j« zainteresiran, da bi 
v novem ietu bolje gospodarili in več prigospodarili kot v preteklem 
let.'.

Na začetku preteklega leta niso bili sprejeti majhni načrti in z 
njimi naloge in obveznosti. Pospešen tempo gospodarska in negospo
darske gradnje v občini Zagorje ob Savi narekuje na posameznih pod
ročjih večjo intenzivnost, da bi možnosti dohitele potrebe. Kakšni so 
bili načrti?

• Ugotoviti moramo, da so bili na
črti za gospodarsko leto 196i kom
promis med velikimi zahtevami in 
možnostmi, ki pa niso dopuščate, 
da bi se oibsežneje lotili nalog, ki 
fwsak dan tarejo zagonskega občana. 
Se je bila posebnost teh načrtov, da 
so se sestavljali v pogojih starega, 
izpolnjevali pa v pogojih novega 
gospodarskega sistema. Predvsem 

bo načrti sloneli na objektivnih po
stavkah vsakoletnega pričakovane
ga povečanja obsega proizvodnje. 
Se pravi, da naj bi ee več prigospo
darilo, več ustvarilo in prav tako 
tudi več vložilo v izgradnjo gospo
darstva m družbenega standarda.

Skupna vrednost proizvodnja 
'(družbe™ bruto produkt) je v zad
njih letih naraščala takole:

leto milijarde
dim.

1958 5,1
1959 5,9
1960 6,8
1961 8,06

(predvidevanje).

V manjšem obsegu se je računa
lo tudi s porastom narodnega do
hodka, in sicer za okrog 14 odst. v 
primerjavi z letom 1860.

Načrt gospodarskih vlaganj in 
gradenj v letu 19S1 je obsegal na
slednje:

vsa razpoložljiva sredstva naj bi 
se vložilo prvenstveno v tiste ob
jekte, katerih gradnja se je pričela 
Se v prejšnjih letih in pa v rekon
strukcije, ki bi zagotovile hitro po
večanje narodnega dohodka. Skup
no naj bi se v letu 1961 vložilo v 
Investicije 1.266,865.000 dinarjev, ali 
Za 32,3 odst. več kakor v letu 1969.

Fre;lvidena investicijska sredstva 
naj bi se uporabila za sledeče na- 
murne:

— v imdustrijj za dovržitev rekom- - 
Btrukcije separacije, za zaključek 
del na gradnji ceste separacija — 
Kisovec, za jamske gradnje in opre
mo proizvodnje premoga, opremo 
proizvodnje varnostnih in električ
nih naprav za zaplinjerije jame, iz
gradnjo bunkerja za žgano apno in 
Za premog;

— v kmetijstvu za nakup 30 krav, 
mlekaric, zgraditev strojnih lop,

nakup traktorjev ter za pripravo in
vesticijskih programov za ureditev 
nad o srnjakov;

— v gozdarstvu za vdrževanje 
gozdnih poti. za gradnjo ceste Izla
ke—Cemšenik, za zgraditev steza na 
neprehodnih terenih;

— v prometu za gradnjo nujno 
jpclre"anih garaž za avtobuse in to

vornjake, za nadaljevanj« gradnje
Zasavske cest« ter ceste Zagorje— 
Podtonu in za dokončanje ureditve 
ceste Klavnica—Slačndk;

— v gradbeništvu ža dopolnitev 
mehanizacije Gradbenega podjetja 
Zagorje;

— v trgovini za predvideno do
končanj« izgradnje treh samopo
strežnih trgovin, trgovine z želez
nino, nakup tovornega avtomobila 
in dopolnitev opreme trgovskih lo
kalov;

— v gostinstvu za predvideno 
dovršitev rekonstrukcije hotela 
»•Kum« in pripravo načrtov za ure
ditev novega'hotela;

— v obrti za predvideno dogradi
tev novih tovarniških prostorov 
Keramike Izlake, dopolnitev stroj
ne opreme Obrtno mizarskega pod
jetja Zagorje, Obrtnih čevljarčkih 
delavnic £n Projektivnega biroja 
»Komuna« Zagorje; „

— v komunali za predvideno pre
stavitev vodovoda Loke—Zagorje, 
dokončanje del na kopališču v Za
gorju, jdekenčanja gradnje mrliških 
vež im ureditev njihove okolice, 
ureditev novih parkov oh stano
vanjskih blokih in razširitev kana
lizacijskega omrežja;

— v šolstvu za dograditev šol v 
Zagorju in Cemšeniku ter za adap
tacijo šole Make;

— v zdravstvu za preureditev hi
še na Izlakah v ambulanto im

— za kritje potreb banke, občin
skega ljudskega odbora, družbenih 
organizacij. Zavoda za socialno za
varovanje in Postaje Ljudske mi
lice po poslovnih prastarih.

Od skupno razpoložljivih oziroma 
planiranih 293,146.669 din sredstev 
za negospodarske investicije, t. j. 
vlaganj v družbeni standard naj bi 
se v letu 1961 uresničilo naslednje 
načrte:

— stanovanjska izgradnja v vred
nosti 107 milijonov din;

— komunalna dejavnost v vred
nosti 46 milijonov dim (kanalizacije, 
prestavitev vodovoda, kopališče, 
mrliike veže);

— šolstvo za nadaljevanje gradmje 
osnovne šole Zagorje in dokončanje 
šole v Cemšeniku v skupni vredno
sti 69 milijonov dim;

— zdravstvo za dograditev ambu
lante na Izlakah 5 milijonov din in

— državna uprava — 63 milijonov 
din za dograditev stolpnice.

V lanskem letu pa niso bili 
ustvarjeni naslednji načrti: 

na kopališču se je uredilo le za
jetje in položil cevovod iz Kotrede- 
ža do bazena, za dokončanje je po
trebnih še okrog 40 milijonov din 
za ureditev okolice, filtrov, gradnjo 
slačilnic in bifeja (načrta so pri
pravljeni). Z gradnjo mrliških vež 
se ni nadaljevalo. Sola v Cemšeni
ku je pred dograditvijo, dela na za
gorski pa zelo počasi napredujejo, 
ker za nadaljevanje dei še ni za
gotovljenih sredstev. Dela na am
bulanti na Izlakah so hala oprav
ljena v vrednosti 4 milijonov din, 
potem so bila pa ustavljena, ker 
ni več sredstev. Stolpnica je pa de
loma pred zaključnimi obrtniškimi 
deli.

Po prvih podatkih lahko ob kon
cu leta napravimo naslednjo bi
lanco:

Gospodarski načrt je bil realizi
ran okrog 95 do 93 odst., ee pravi, 
da je vrednost celotne proizvodnje 
(družbeni bruto proizvod) za 494 mi
lijonov nižja od predvidene. Jasno 
je, da so zategadelj ostali neures
ničeni nekateri načrti in da je iz 
teh In še drugih razlogov zmanj
kalo sredstev ter privedlo občinski 
ljudski odbor v finančne težave.

Toda kje so vzroki izpada proiz
vodnje?

Prikazali bomo samo izpad, vzro
ke bi pa edino lahko obrazložili in 
utemeljili organi delavskega samo
upravljanja prizadetih gospodarskih 
organizacij na osnovi tehtnih eko
nomskih analiz. VGCkakor ni mo
goče ob kraju leta mimo analizira
nja uspehov in neuspehov, doseže
nih v preteklem letu.

Izpad proizvodnje, ki največ vpli
va na nedosežen plan v občini, je 
zabeležen pri Rudniku rjavega pre
moga Zagorje in Varneribi. Rudnik 
rjavega premoga Zagorje je plani
ral proizvodnjo 700,000 ton premo
ga, dosegel jo' pa 643.000 ton ali v 
vrednosti za okrog 400 milij. manj, 
kot je bilo planirano. Rudnik je 
lani vložil 243 milij. din za dela 
na separacijah tn v jamske grad
nje; 1115 mili jenov din je izplačal 
plač, skladov je pa ustvaril 4 mili
jone din (zadnja podatka veljata po 
stanju 30. novembra, ker končni 
rezultat še ni znan).

Družbeni načrt za leto 1931 je 
predvideval, da bo vrednost proiz
vodnje v »Varnosti« znašala 463 
milijonov din. »Varnost« je v letu 
1961 poslovala kot samostojen ob
rat Rudnika rjavega premoga Za
gorje ob Savi, z novim letom se je 
pa obrat osamosvojil v samostojno 
podjetje. Ker načrt izgradnje pod
jetja ni bil izpolnjevan tako, ka
kor so računali, je »Varnost« sama 
■znižala plan na 425 milijonov din, 
vendar tudi t.a plan ni bil dosežen. 
Vrednost proizvodnje v »Varnosti« 
je znašala do konca novembra 225 
milijonov din vrednost uslug, ki n« 
bi smele biti značilnost proizvod
nje v »Varacsti«, pa 135 milijonov 
din. V 11 mesecih je »Varnost« 
realizirala le 85 odst. za 43 milijo
nov znižanega letnega plana.

Splošno je znano, da je »Varnost« 
tako rekoč perspektiva zagonskega 
gospodarstva in gospodarske moči. 
Vprašanje je pa, če nam dosedanji 
njeni uspehi in razvoj zagotavljajo 
še vnaprej tako upanje.

In kako so se formirala sredstva?
Po družbenem načrtu naj bi ob

činski ljudski odbor zbral nasled
nja sredstva, ki pa jih je ustvaril 
takole;

— proračun: planiran je bil v vi
šini 247 milijonov,din, ustvarjene
ga je pa bilo 235 milijonov din. 
Izpadla so predvsem sredstva pro
računskega prispevka in prometne-

Nad planiranimi eo bila porab
ljena sredstva naslednjih dejavno
sti:

din
šolstvo
in državna uprava

8,593.030
7,553.600

1’cleg proračunskih sredstev se je 
računal« še na nekatera posojila, za 
katera so bile že sklenjene pogod
be, ki pa zaradi sprememba pred
pisov niso bile v celoti realizira
ne:

za dograditev šole na Cemšeniku 
je bilo dogovorjeno posojilo pri 
Mesini hranil, ljubljanski v znesku 
17 milij« din, vendar pa Hranilnica 
ni izpebnila pogodbe in se je šola 
deloma finansirala iz preračuna, de
loma je pa ostal dolg. Dokončanje 
del na cesti Klavnica—Slačnčk naj 
bi se plačalo iz posojila pri Vodnem 
skladu; ker je bil Rudnik rjavega 
premoga Zagorje oproščen plačiia 
prispevka za leto 1S61 je nastal pri
manjkljaj 16 milijonov din, s tem 
pa tudi dolg 14- milijonov din pri 
izvajalcu del, SGP »Slovenija ce
ste« Ljubljana. Dela na stolpnici 
naj bd se finansirala v vrednosti 63 
milijonov din iz naslednjih sred
stev: 25 milijonov din Okrajni za
vod ža socialno zavarovanje, ki je 
nad 23 milijonov din že plačal, 25 
milijonov din iz sredstev Narodne 
banke, ki je pogodbo podpisala in 
je bila pripravljena že nakazati 
sredstva ,pa je bilo nakazilo nak
nadno preklicano in pogodba odpo
vedana; v vseh nadaljnjih dogovo
rih ni prišlo do končnega sporazu
ma. Tajništvo za notranje zadeve 
OLO Ljubljana je pripravljeno za 
Postajo LM plačati 8 milijonov din, 
ki jih bo v celoti plačalo šele letos. 
Zavod za zapcslevamje delavcev bo' 
pa plačal 3 milijone din. Razliko 
za dokončanje naj bd nosil občinski 
ljudski odbor Zagorje. Zaradi od
stopa Narodne banke, delnih podra
žitev in dokončne ureditve obrata 
družbene prehrane v desnem kri
lu in servisa stanovanjske skupno
sti bo moral občinski ljudski odbor 
letos zagotoviti lastna sredstva v 
višini okrog 35 milijonov dt,n.

Skupno je torej naslednjo stanje 
preračuna: dohodkov je bilo 235 
milijonov din, izdatkov je bilo 227 
milijonov din; ostalo je pa še 20 
milijonov diin obveznosti, ki jih bo 
treba kriti v letu 1962.

SKLADI:
ga davka. investicijski sklad je v letu 1961

Iz proračuna se je finansiralo razpolagal z 42,558.000 din. Porab
naslednje dejavnosti takole: ljenih je bilo za investicije v cs-

novna in obratna sredstva 27 mili-
din jenov din, in sicer:

— za osnovna sredstva:presveta in kultura 91,633.000 din
socialno varstvo 
zdravstvo 
državna uprava 
komunalna dejavnost

10.044.000 
5,052.000

55.245.000 
* 25,249.000

Klavnica Zagorje 
Keramika Izlake 
»Elektro Trbovlje«

625.000
14,000.000
4,371.000

dotacije 17,536.000 ter
obveznosti iz prejšnjih — za obratna sredstva:

dinlet 21,303.000
rezerva in blokirana Projektivni biro 500.000

sredstva 7,220.000 Splošno krojaštvo 3,000.000
Obrtno mizarstvo 500.000

Dotacije so bile pa dodeljene na- Keramika Izlake 4,900.000
Glednjim organizacijam:

din
Socialistična zveza 6,100.000
Občinski sindikalni svet 880.000
delovne brigade 200.000
Zveza za telesno7 vzgojo 600.000
Občinski odbor ZB NOV 2,000.000
Občanska gasilska zveza 1,000.000
Godba na pihala 1,500.000

V letu 1962 ne bo razpoložljivih 
sredstev iz investicijskega sklada 
zaradi spremembe v obračunu za 
leto 1960, ko sta Keramika Izlake 
in Lesno predelovalno podjetje 
plačala pavšalne prispevke, pozneje 
so pa morali iz sklada ta sredstva 
podjetjema vrniti.

(Nadaljevanje na 4. str.)



Splošni pregled gospodarskega razvoia
(Nadaljevanje e 3. str.)

Nakazujejo 6e pa naslednje potre
be: poravnava obveznosti za Tovar
no elektrop-orcelana Izlake 60 mili
jonov din; prva transa za ureditev 
in izgradnjo Lesno industrijskega 
podjetja 90 milijonov din (42 mili
jonov din oprema), prestavitev To
varne konfekcija Sava v Borovnik 
v prostore delavnice okrog 20 mili
jonov ddn in za izvajanje investi
cijskega programa »Varnosti-.

Stanovanjski sklad: v letu 1961 je 
bilo priliva 118 milijonov din, po- 
rabiio se je pa za režijo. 1,041.000 
dinarjev (za 5 mesecev), za provi
zijo in plačilo anuitet ter za 10- 
odstotno rezervo 20 milijonov din, 
neizkoriščenih je ostalo 97 milij. 
dinarjev, ki pa so angažirani za 
novi blok in dvojni stolpič na 
Polju.

V letu 1962 se predvideva, da je 
moč ustvariti 150 milijonov din, 
kar naj bi se uporabilo za gradnjo 
stanovanj 120 milijonov din; za re
žijske stroške sklada, načrte in 10- 
odstotno rezervo pa 30 milijonov 
dinarjev.

Cestnega sklada je bilo v letu

1961 razpoložljivega 3,8 milijona di
narjev in se je sredstva porabilo 
za cesto Klavnica— Slačnik. Za leto
1962 ostane razpoložljivih 6 milijo
nov ' din, ki se bodo porabili za 
plačilo dolga za cesto Klavnica— 
Slačnik. Dodatno bi se na tem skla
du lahko formiralo okrog 6 milijo
nov diin, in sicer od takse 5 din na 
liter bencina ali nafte, v kolikor bi 
imeli v Zagorju bencinsko črpalko. 
Po novih predpisih se namreč po
bira 5 din od litra prodanega ben
cina ali nafte in gredo ta sredstva 
tistemu lokalnemu cestnemu pod
jetju, kjer je sedež bencinske čr
palke.

Vse obveznosti, ki jih ima ljud
ski odbobr po proračunu in skla
dih zinašajo skupno 90,346.288 din. 
Največjd dolgovi so za šole (Zagor
je in Cemšenik 15,5 milijona din), 
cesto Klavnica—Slačnik, samopo
strežne trgovine in po proračunu 
19 milijonov din. Kako je do teh 
dolgov prišlo, smo na drugih krajih 
obrazložili. Jasno je pa, da bo to 
veliko breme obveznosti mrtvičilo 
dejavnost v letošnjem letu.

In kakšni so načrti za leto 19627

stolpnica gotova do 1. mala
Stolpnica v Zagorju ni le v očeh spevali Zavod za socialno zavaro-

•tevilnih občanov zato, ker je naj
višja zgradba v mestu, pač pa zato, 
ker se že precej dolgo gradi. Ne
kateri se pa ne strinjajo niti z nje
nim namenom..

Prvotno, nekako v prvi etapi, je 
bila stolpnica grajena z namenom 
za internat Industrijske rudarske 
šole. Gradnjo je finansiral Okrajni 
ljudski odbor Ljubljana iz sred
stev sklada za kadre. Za nadaljnjo 
gradnjo je pa že v letu 1959 zmanj
kalo sredstev. Leta 1960 so sklade 
za kadre ukinili in OLO Ljubljana 
je odklonil kakršnokoli nadaljnje 
finansiranje del na stolpnici. Za do
končanje je primanjkovalo še okrog 
90 milijonov din.

Leta 1930 z deli niso nadaljevali 
in ljudski odbor je iskal način ozi
roma proučeval možnosti, da se 
stolpnica preuredi v druge namene. 
Proučevala se je možnost, da se 
stolpnica preuredi za stanovanja. 
Toda že na začetku eo arhitekti in 
gradbeniki povedali, da taka prede
lava sploh ni mogoča, ker je funk
cionalna razporeditev prostorov po 
etažah taka, da sploh ni mogoče 
predelati prostorov v primerna sta
novanja. In še: sanitarija je v vea- 
kem nadstropju samo ena, instala
cije pa 6o speljane tako, da bi bila 
zelo draga predelava instalacij za 
stanovanja. Tako bi bili stroški za 
predelavo enaki ali celo večji kot 
pri novogradnji, pri tem pa niso 
upoštevana že vložena sredstva.

Nekako istočasno so pa razprav
ljali tudi o načrtih za novogradnjo 
prostorov za Zavod za socialno za
varovanje, Komunalno banka in 
Pcstajo LM. Vse bolj se je kazala 
tudi potreba dodatnih pisarniških. 
prostorov za družbeno-politične or
ganizacije in občinski ljudski od
bor, iti je prevzel nove službe in 
uslužbencev ni imel kam nastaniti. 
Glede na to je bil sprejet predlog, 
da se le z majhnimi adaptacijami 
(odstranjenih je bilo 8 vmesnih eten 
ter prebitih pet novih vrat) preure
di stolpnica v poslovne prostore 
občinskega ljudskega odbora, druž- 
beno-političnih organizacij, Zavoda 
za socialno zavarovanje, Postaje 
LM in Komunalne banke. Sredstva 
za dograditev naj bi predvsem pri-

vamje, Komunalna banka in Postaja 
LM, ljudski odbor pa le preostatek. 
Prihranilo bi se tako sredstva za 
novogradnjo prostorov za Zavod za 
socialno zavarovanje in Komunal
no banko okrog 120 milijonov din, 
dogradilo stolpnico, kjer se že dela 
precejšnja škoda, pridobilo pa do
sedanje prostore občinskega ljud
skega odbora (ki bi se po prvi va
rianti preuredili v hotel, po drugi 
pa bd se v nje preselila uprava 
Rudnika rjavega premoga, sedanje 
poslopje uprave bi se pa preuredi
lo v samski dom), prostore družbe- 
no-političnih organizacij — staro 
občino (ki bi se jih preuredilo v 
sedem stanovanj), staro hišo, v ka
teri je Postaja LM (ki naj se po- 

. dre) in prostore Zavoda za socialno 
zavarovanje v Zdravstvenem domu, 
ki jih je treba čimprej preurediti 
v kirurško ambulanto, in tako omo
gočiti zagorskemu Zdravstvenemu 
domu, da se razvije v polikliniko.

Zavod za socialno zavarovanje v 
Ljubljani je takoj prispeval nad 
23 milijonov din, Tajništvo za no
tranje zadeve OLO Ljubljana 8 mi
lijonov din, Komunalna banka se
je obvezala za 24 milijonov din. 
Medtem se je bančništvo reorgani
ziralo in kljub sklenjeni pogodbi 
banka svoje obveznosti ni realizi
rala.

Ljud. odbor se je kljub temu od
ločil, da uresniči načrt. Medtem ko 
še tečejo razgovori z banko, se za
gotavljajo tudi že sredstva drugje, 
tako da se bodo dela lahko nemo
teno nadaljevala. Računati je, da 
bo stolpnica dograjena in začela 
služiti namenu s 1. majem letos, 
seveda tedaj, če se bodo izvajalci 
del držali rokov.

V pritličjih prizidka stolpnice bo 
urejen na eni strani najsodobnejši 
obrat družbene prehrane, ki bi bil 
v oskrbi Gostinskega šolskega cen
tra in bi imel zmogljivost okrog 
15D0 obrokov na dan, deloma na 
samopostrežni, deloma na klasični 
način, na drugi strani bi pa bili go
spodinjski serv.si stanovanjske 
skupnosti (pralnica in čistilnica).

Ali je bilo mogoče najti boljšo 
rešitev? In ne nazadnje — šlo je 
tudi za 58 milijonov din, ki bi se 
sicer ne investirali v Zagorju!

Ljudski odbor bo pričel z izdelavo načrta za leto 1962 potem, ko 
bodo o najbolj aktualnih problemih, predvsem pa o vseh vprašanjih* 
ki ostajajo odprta iz leta 1961, slišal mnenja občanov. Zbori občanov* 
ki bodo v naslednjih dneh, naj bi v prvi vrsti na podlagi pričujoče 
globalne in zelo splošne analize dah temeljni ton resoluciji o gospo
darskem in družbenem razvoju občine Zagorje v letu 1962. Zato je 
prav in odločilno, da se vsak proizvajalec in vsak občan, posebej 
pa še člani Socialistične zveze, zavedajo svoje polne odgovornosti 
in da vidijo probleme v širšem smislu, kot ključna vprašanja ko
mune, vseh nas Zagorjanov, ne pa samo iz zornega kota posamez- 
nega zaselka, ulice ali celo hišnega sveta ali lastne individualnosti.

Želimo dati le prikaz odprtih, 
nedokončanih ali še nenačetih gra
denj, ki so pa bile v načelu v na
črtu za leti 1960 in 1961 že osvoje
ne, In sicer predvsem gradenj druž
benega standarda: 

osnovna šola Zagorje; adaptacija 
šole Izlake in ureditev vrtca v Za
gorju; dograditev stolpnice z obra
tom družbene prehrane, slaščičarna 
(oziroma ekspres barom v X. etaži) 
in pralnico ter čistilnico; ureditev 
zelenic, parkov in komunalnih na
prav med bloki na Polju; ureditev 
ambulante na Izlakah; dograditev 
kopališča v Zagorju; dograditev 
mrliških vež in ureditev okolice; 
razširitev kanalizacijskega omrež
ja; dokončna ureditev ceste Klav
nica—Slačnik (hodniki, tehnična
oprema ceste s prometnimi znaki 
in varnostnimi pasovi); dograditev 
ceste Zagorje— Podkum; ureditev 
kirurške ambulante in porodniške
ga oddelka v Zdravstvenem domu 
v Zagorju; ureditev garaž in pro
storov gasilskega doma v Zagorju, 
objektov civilne zaščite; centralni 
spomenik ZB NOV.

Iz gospodarskih investicij: naj
pomembnejše so navedbe pri ana
lizi sredstev investicijskega sklada 
(Tovarna elektroporcelana Izlake, 
Lesno industrijsko podjetje, Sava, 
Varnost), nadalje dograditev samo
postrežne trgovine Rudnik; gradnja 
paviljona ob Cesti zmage (blagov
nica za galanterijo, papir, knjige, 
drogerijsko blago); ureditev Mihel-

čdčve tegovime; priprava načrtov 
za blagovnico; ureditev mesnic« 
pri Koširju; adaptacija Lekarne;- 
predelava gostišča Križišče; vpra
šanje razvoja Medijskih toplic; 
ureditev turistične poslovalnica 
SAP-Turist biroja; ureditev servis
ne delavnice in prostorov za poslo
valnico SAP-Turist biroja; postavi
tev bencinske črpalke; gradnja 
gozdnih poti; ureditev ceste do žel. 
postaje; ureditev ceste Loke—Tro
jane; »jamske investicije; mehaniza
cija kamnoloma Industrije gradbe
nega materiala; prestavitev prosto
rov Komunalnega podjetja itd.

Naivno je misliti, da so možnosti 
vse to uresničiti v enem letu. 2e 
iz analize za leto 1961 sledi, da so 
možnosti zelo omejene. Dejstvo je 
pa, da so potrebe zelo velike. Ne
umestno bi se bilo zato vrteli v ta
kem začaranem krogu. Realno na
črtovanje je v tem, da predvidimo 
tudi sredstva in da poiščemo vire* 
da bomo te potrebe lahko uresni
čevali. In vsak proizvajalec ve da
nes, da so sredstva le tedaj, če več 
ustvarimo, če bo višji naš narodni 
dohodek in manjše naše osebne po
trebe, t. j. če bruno v pogojih nove
ga gospodarjenja več prihranili* 
več ustvarili in najbolj varčno in 
gospodarsko vložili sredstva v t ste 
dejavnosti, ki nam bodo ustvarjale 
nov dohodek ter v tisti del družbe
nega standarda, ki bo najbolj za
dovoljeval vse skupne potrebe ob
čanov Zagorja.

Obvestilo občanom
Vse občane in stranke, ki neposredno prihajajo na občinski 

ljudski odbor in se obračajo na njegove organe ali uslužbence, 
prosimo, da se držijo uradnih ur, ko sprejemamo stranke:

ob TORKIH, ČETRTKIH in SOBOTAH od 8. do 12. ure ter
ob TORKIH popoldan od 14. do 18. ure;
na MATIČNEM URADU in v pisarni, ki sprejema VLOGE, 

pa vsak dan od 8. do 12. ure.

Krajevni uradi pa imajo urad. ure za sprejem strank takole:
.CEMŠENIK — vsak dan, razen ob četrtkih, od 8. do 12. ure;
SENTGOTARD — ob četrtkih od 8. do 14. tire;
SENOŽETI — ob sredah od 7. do 14. ure in ob sobotah od 

7. do 12. ure;
PODKUM - vsak dan od 8. do 12. ure, in
MLINSE — vsak dan od 8. do 12. ure.
Stranke, ki prihajajo v času, ko niso uradne ure, velikokrat 

ne urede ničesar zaradi službene odsotnosti uslužbencev. Na 
drugi strani se pa tudi zavlačujejo razni postopki, ker morajo 
uslužbenci sprejemati stranke v času, ki ni določen za sprejem 
strank.

Prečimo vse, k: se obračajo osebno na organe občinskega 
ljudskega odbora, da prihajajo le med uradnimi urami, ker bo 
mogoče le na ta način zagotoviti normalno poslovanje in zago
toviti strankam, da ne bodo zaman prihajale na občinski ljudriki 
odbor. (Iz urada tajnika ObLO)



Načrt stanovanjske gradnje za letos
1 Na Zavodu za stanovanjsko iz
gradnjo v Zagorju ob Savi smo iz
vedeli, da ima letos v načrtu dogra
diti že začeti 32-stanovanjski blok 
na Polju, tai naj bi bil predvideno 

.vseljiv v septembru. Sicer bodo pa 
začeli graditi še 30-stanovanjski 
blok in stolpič — dvojček na skup
no stopnišče, v katerem bo 20 dru
žinskih stanovanj-in 20 garsonjer.

Računajo, da bo veljalo stanovanje 
v 30-stanovanjskem bloku okrog
2.500.000 din, v stolpiču pa okrog
3.300.000 din.

Manijo, da se bo letos zbralo 
okrog 107 milijonov din sredstev. 
Ker bodo pa v Zagorju prešli na 
sistem, da bodo delno stanovanja 
odprodajah, ali pa bodo dosledne
je uporabljali načelo, da naj inve

Zavodu za stanovanjsko izgradnjo je uspelo s pomočjo Projektivnega bi
roja »Komuna« dobiti. načrte za cenen 30-stanovanjski blok. Stanovanje 
(ki sestoji iz predsobe, jedilnega prostora, kuhinje, kopalnice, dnevne sobe, 
spalnice in ropotarnice) bo imelo površino 50,45 kvadr. metr. Stanovanje 
bo ceneno (okrog 2,500.000 din) in “bodo v predsobi, ropotarnici, jedilnem 
prostoru, spalnici in dnevni sobi vgrajene omare.

Zviiame socialnih podpor
Na 38. seji obeh zborov je ob

činski ljudski odbor sprejel nov od
lok o socialnih in drugih podporah 
z veljavnostjo od 1. januarja 1862. 
Namen tega odloka je, da na novo 
uredi postopek pri dodeljevanju 
podpor hepremožmm in drugim 
osebam, ki nimajo iz premoženja 
lastnih dohodkov ali kako drugače 
zagotovljenih minimalnih sredstev 
za življenje. Po novem odloku se 
skrb za socialno pomoč prenaša na 
družbene organe, ki lahko na proš
njo posameznikov, družbeno poli
tičnih organizacij ali po lastni pre
soji dodelijo upravičencu stalno, 
občasno ali enkratno denarno ali 
materialno pomoč in podporo za 
preživljanje.

Novost odloka je tudi zvišanje 
maksimuma socialnih podpor. Po 
Starih predpisih je socialna podpora 
znašala mesečno lahko največ 5000 
dinarjev. Z novim odlokom se pov
prečno zvišajo socialne podpore za 
2000 dinarjev in lahko znaša pod

pora največ 7000 dinarjev mesečno. 
Višina podpore je odvisna od pre
moženjskega stanja, upravičenca. 
Nove socialne podpore bodo izpla
čevali od 1. januarja 1962 naprej.

Predvideno bo do konca meseca 
februarja opravljana revizija dose
danjih podpor in tudi vsem izpla
čana razlika zvišanih podpor. Upra
vičencem, ki so doslej že prejemali 
socialne podpore, se ni treba pose
bej obračati na svet za socialno 
varstvo, ker bo le-ta po 'Uradni 
dolžnosti ‘prevedel vse podpirance 
na nov sistem. Opozoriti je pa tre
ba, da mora VBak sproti javljati 
spremembe, ki vplivajo na višino 
podpore, to je predvsem premo
ženjsko stanje ali druge okoliščine, 
'ker so predvidene kazni za tiste, ki 
neupravičeno prejemajo podporo 
oziroma zatajijo kako okoliščino, 
ki vpliva na višino podpore.

Na kraju prinašamo še pregled 
sredstev, ki jih ObLO Zagorje ob 
Savi daje za socialno skrbstvo:

stitorji oziroma interesenti prispe
vajo vsaj 50 odst. sredstev od vred
nosti stanovanja, tako računajo, da 
bi se s temi prispevki zbralo okrog 
150 milijonov din, ki jih bo mogoče 
uporabiti za stanovanjsko izgrad
njo.

Iz sredstev, ki se bodo stekla v 
sklad, bo upravni odbor Zavoda za 
Stanovanjsko izgradnjo namenil ne
kaj sredstev tudi za hišne svete, 
del pa za individualno stanovanjsko 
Izgradnjo, ker pomeni le-ta naj ce

nejši način gradnje stanovanj, ki 
obenem zahteva najmanjšo udelež
bo sredstev iz stanovanjskega skla
da in kar največjo angažiranost sa
mih občanov. To individualno grad
njo bodo mnogo bolj usmerjali, 
zlasti bodo pa gradili te manjše sta
novanjske hiše na področju Dole
nje vasi.

Omeniti je še treba, da bo pote
kala vsa stanovanjska izgradnja v 
občini v skladu z urbanističnim na
črtom.

[V

Leto 1960 
din

Leto 1961 
din

Leto 1962 
din

stalne podpore 2,936.200 2,469.000 8,308.000
enkratne podpore 641.370 317.000 590.000
druge podpore 550.800 423.600 823.200

Skupaj 4428.370 4,209.600 6,801.200

Izdelan je predlog zazidave centra Zagorja (kot ga prikazuje na.a ssdca). 
Ta predvideva na prostoru med Gasilsko cesto, Ulico talcev in Cesto 
zmage še živahno stanovanjsko gradnjo, saj bodo tam gradili stolpiče 
In še en 32-stanovanjskl blok (označen z xx), Id ga zdaj gradi Gradbeno 
podjetje za Zavod za stanovanjsko Izgradnjo. Z x označen stolplč-dvojček 
bodo pa prav tako začeli graditi letos. Na tem prostoru so pa še predvi
dena gradnje še nekaj stolpičev, garaž in otroških igrišč



Finansirani« prosvetne delavnosti
Ker c.o z novim zakonom o finan- 

friranjn šolstva kakor tudi s preno
som drugostopnih srt od okraja na 
občino in še nekaterimi dragi
mi spremembami organizacijskega 
značaja nastopile bistvene spre
membe v finansiranju šolstva na 
področju občine Zagorje ob Savi, 
je prav, da seznanimo občane s 
problemi finansiranja šolstva v lan
skem in letošnjem letu in sploh s 
problemi finansiranja prosvetne 
dejavnosti.

Na področju občine je 12 osnov
nih šol. 3 otrdški vrtci, Glasbena 
šola, Strokovno izobraževalni cen
ter in Gostinski šolski center; zad
nji dve Srti sta bili lani preneseni 
z okraja na občino, kar je dodatno 
bremenilo občinski proračun. V te
ku je reorganizacija bivše Indu
strijske rudarske šole v Strokovno 
izobraževalni center, bivša Gospo
dinjska šola je pa že reorganizirana 
v Gostinski šolski center, kjer ee 
bo vzgajal gostinski naraščaj za
savskih občin.

Osnovne šole, otroške vrtce in 
Glasbeno šolo je v letu 1961 finan
ciral Sklad za šolstvo, ki je bil 
ustanovljen pri občinskem ljud
skem odboru. Sklad je v lanskem 
Jcta razpolagal z naslednjimi sred
stvi:

6 »-odstotni prispevek gespodar- 
rtcih organizacij — 18,147.000 din;

iz proračuna za leto 1961 — 83 
milijonov 309.000 din;

skupaj 103,456.000 din.
Ves prispevek gospodarskih orga

nizacij je Sklad za šolstvo namenil 
za investicije - za gradnjo in opre
mo novih šol, kar pa še zdaleč ni 
zadostovalo potrebam. Za gradnjo 
šol v Zagorju in Cern seniku je bilo 
zraven trti 18 milijonov din porab
ljeno še 37 milijonov din, kar je 
občina delno krila iz svojega pro
računa, 27 milijonov din je pa do
bila posojila. Ni pa uspelo dobiti 
občini še nadaljnjih 17 milijonov 
din posojila, kar je onemogočilo 
nadaljnjo gradnjo šol.

Ostala razpoložljiva sredstva je 
pa upravni odbor Sklada za šolstvo 
razdelil takole:

din
osnovna šola Cemšenik 1,946.000
osnovna šola Izlake 3,866.000
osnovna šola Kolovrat 1,224.000
osnovna šola Loke 4,733.000
osnovna šola M linče 2,524.000
osnovna šola Podfeum 3,183.000
osnovna šola Senožeti 1,811.000
osnovna šola Sentgotard 2,110.000
osnovna šola Tima 1,129.000
osnovna šola Toplice 19,110.000
osnovna šola Zagorje 20,508.000
osnovna šola Znojile 1,095.000
Glasbena šola Zagorje 5,243.030 
Industrijska rudarska šola 

in Dom IRS 12,000.000
Otroški vrtec Zagorje 2,562.000
Otroški vrtec Toplice 1,199.000
Otroški vrtec Loke 1,075.000
Investicije — gradnja in 

oprema šol 13,147.000
skupaj 103,456.00*

S temi sredstvi so šole krile svo
je minimalne osebne in materialne 
izdatke. Ker so med letom nastale 
spremembe in so tile z zakonom 
izenačene plače učiteljev z drugimi 
uslužbenci javnih služb, in ker s® 
bili povečani prispevki družbenih 
dajatev, sb bila ta sredstva pre
majhna, kar je šlo ponekod na ško
do materialnih sredstev. Prav ta so 
pa bila že tako minimalna, saj eo

bila določena v isti višini kot leta 
1960, čeprav so se medtem dvignile 
cene. Tako za nakup prepotrebnih 
učil ni ostalo denarja.

Z noJim letom so se šole popol
noma osamosvojile in so predane v 
družbeno upravljanje, otročke vrtce 
so pa prevzele stanovanjske skup
nosti.

Vzporedno s tem se bo pa v skla
du z zakonom o finansiranju šol
stva spremenilo tudi nagrajevanje 
prosvetnih delavcev. Odpadli bodo 
stari plačilni razredi, osebne dohod
ke bodo pa delili šolski odbori po 
pravilnikih o delitvi osebnih do
hodkov članom kolektiva po njiho
vem prizadevanju. Večina šol na 
področju zagorske občine ima te 
pravilnike že pripravljene. Osebni 
dohodki prosvetnih delavcev se 
bodo predvideno povečali za 15 od
stotkov, kar znese za cenovne šole, 
vrtce in Glasbeno šolo nad 10 mili
jonov dinarjev ali točneje:

v letu 1961 so znašali osebni pre
jemki prosvetnih. delavcev za na
vedene šole in otroške vrtce s pri
spevki 67,166.000 din, letos bodo pa 
s 15 •/» povišanjem znašali 77,240.000 
dinarjev. Prav tako se lx»do dvig
nili tudi met eri a liri stroški od
6,143.000 din na 7,300.000 din, k temu 
je pa treba prišteti še plačilo amor
tizacije za učila, kar znaša 1 mili
jon din. Da bi pa bila ta sredstva 
kar najbolj pravično razdeljena na 
šole, bo upravni odbor sklada za 
šolstvo skupno s svetom za pro
sveto pri ObLO razdelil šole v ka
tegorije in določil normative na 
učence oziroma na oddelek. Za raz
delitev sredstev za materialne stro
ške je posebna komisija že razde
lila šole v naslednje kategorije:

Kat: na odd. šole:
din -

I. — Glasbena šola (10
• oddelkov)

II. 60.000 Osnovna šola Loke 
(8 oddelkov)

III. 80.000 Osnovna šola Top
lice (21 oddelkov) 
Osnovna šola Za
gorje (23 oddelkov)

IV. 90.000 Osnovna šola Cem
šenik (4)
Osnovna šola Mlin-
še (4)
Osnovna šola Pod- 
kum (6)
Osnovna šola Se
nožeti (3)
Osnovna šola Sent
gotard (3)

Kat.: na odd. šole:
din

V. 100.000 Oonovna šola Izla
ke (6)
.Osnovna šola Ko
lovrat (2)
Osnovna šola Tir-

_f na (2)
Osnovna šob Zna
jde (2)

VI. 1.500 Otroški vrči. Like,
(na učenca) Toplice, Zagorje

Glasbena šola Zagorje bo krila 
materialne stroške iz ukovine, ki jo 
plačujejo učenci.

V teku so priprave za kategoriza
cijo šol z ozirom na osebne dohod
ke prosvetnih delavcev na posamez
nih šolah. Da bi pa upravni odbor 
sklada za šolstvo kar najpravične- 
je kategoriziral šole in razdelil sred
stva, je — razumljivo — treba pri
tegniti za sodelovanje kar najširši 
krog občanov.

Izdelan je že poseben predlog, o 
katerem bo pa treba še vsestransko 
razpravljati.

Predlog je naslednji:

Kat: na odd. šole:

L
din
510 Glasbena šola Za

IL 600
gorje
Vrtci: Loke, Topli

III. 550
ce, Zagorje
Sole: Kolovrat, Tir

IV. 570
na, Znojile
Sole: Cemšenik,

V. 630
Mlinše, Podkum 
Sola Loke

VI. 700 Sole: Izlake, Seno

VII. 950 -
žeti, Sentgotard 
Šoli: Toplice, Za

V to pa ni

gorje

zajet niti Gostinski
šolski center niti Strokovno izobra
ževalni center, ker bodo ti dve Soli 
finansirali ustanovitelji oziroma so
ustanovitelji, vendar je pa treba 
omeniti, da bo moral za Gostinski 
šolski center prispevati tudi Sklad 
za šolstvo okrog 7,5 milijona din.

Za dograditev šole v Cemšeniku 
bo potrebnih še okrog 6 milijonov 
din, za zagorsko šolo hi bilo pa le
tos potrebno okrog 25 milijonov din, 
da bd bila zgradba pod streho in za
varovana. Jasno je pa, da komuna 
sama teh stroškov ne bo zmogla.

Zaradi prepotrebnega vsklajeva- 
nja pedagoškega dela‘med šolami, 
inšpekcijskimi službami in strokov

nim svetovanjem so občine Hrast
nik, Litija, Trbovlje in Zagorje ob 
Savi lani ustanovile skupen Zavod 
za prosvetno pedagoško službo, ki 
ga tudi skupno finansirajo. Po pred
računu zavoda naj bi občina Zagor
je letos prispevala 2,629.000 din. Zra
ven teh, strogo za šolstvo določen'h 
sredstev bodo pa potrebna še sred
stva za drugo kultumopro6vet.no 
dejavnost, štipendije, pomoč učen
cem za vožnjo z avtobusi, pomoč 
prosvetnim in telesno vzgojnim dru
štvom in raznim organizacijam.

Zagonskemu Delavskemu domu bo 
potrebna dotacija v višini 7 mili
jonov din samo za kritje amortiza
cije, vse ostale stroške bo moral 
kriti dem iz lastnih ustvarjenih 
sredstev. To bo pa težko, ker ;a 
rentabilen le kino, vsa ostala de
javnost ie pa zaradi velikih prodo
rov kljub visokim najemninam ne
rentabilna. Po vsej verjetnosti ea 
bo treba v bodoče odpovedati tudi 
gostovanjem Drame SNG iz Ljub
ljane, ker 'je za letošnje leto okraj
ni ljudski odbor Ljubljana odklo
nil plačilo prevoznih stroškov, vso 
vstopnino zahteva Drama SNG, vsa 
dnevnice umetniškemu in tehnične
mu osebju mora pa plačati Delav
ski dom iz svojih sredstev.

Delavska univerza bo potrebovala 
za svojo dejavnost okrog 800.000 
dinarjev.

Znatno bi bilo treba povečati do
tacijo tudi zagorski javni knjižnici, 
ki bo že letos postala hkrati tudi 
matična knjižnica s podružnicami 
po okoliških krajih. Za nakup 
knjig, za režijske stroške in za 
osebne dohodke knjižničarke bo 
potrebno vsaj 2,000.000 din.

Iz vsega tega izhaja, da gre za 
prosvetno dejavnost skoraj polovi
co proračuna zagorske občine. Zato 
bo treba vsepovsod iskati možnosti, 
kako zmanjšati stroške izobraževa
nja in prcsvetljevanja. Svet za pro
sveto pri občinskem ljudskem od
boru je že razpravljal o reorgani
zaciji obstoječe šolske mreže, kar 
bodo delno omogočile tudi nove av
tobusne proge in se bodo lahko zla
sti učenci višjih razredov vozili v 
dolino v više organizirane šole. S 
tem se bo znatno izboljšala kvali
teta pouka teh učencev, hkrati s« 
bodo pa tudi znižali stroški šol.

Navedenih je le nekaj proble
mov. Posebno vprašanje so še sta
novanja prosvetnih delavcev, o če
mer bi bilo tudi treba razpravljati 
na zborih občanov.

V Zagorju so začeli graditi prepotrebno novo poslopje osnovne šole. Zmanjkalo je denarja m ze ne~<-, -asa 
gradbišče »počiva« *



Kaj potrebujete za zidavo hiše?

izboljšanje kakovosti kruha
slabo kvaliteto pa so bili predvsem 
v nevajenosti pekov novega načina 
peke kruha. Bistvo nove peči je v 
tem, da se kruh peče na tekočem 
traku, ki se počasi pomika po ogre
vanem tunelu (peči), kjer se posto
poma dodajata vročina in vlaga. 
Mojster, ki je montiral, je sam več-

ko bom dobil lokacijsko dovoljenje. 
Lokacijsko dovoljenje sem dobil, 
sedaj to dovoljenje pripnem k na
črtom in ga z načrti skupaj odne
sem na vložišče na občino. Kar sa
mozavestno korakam proti občin
skemu uradu, saj sem vse napravil 
po predpisih, imam vise, kar potre
bujem, In to je:

1 lokacijska odobritev; 2. načrte,
potrjene od projektantske organiza
cije; 3. prošnjo za gradbeno dovo
ljenje.

Tako. Na občini so moje načrte 
kmalu prekontrolirali in mi izdali
še gradbeno dovoljenje.

Sedaj sem tudi zakonito vse ure
dil in jutri pričnem kopati temelje 
in moja hišica bo še letos pod 
6treho. Gradil jo bom s samoza
vestjo državljana, ki spoštuje za
kone.

Za trud, ki sem ga vložil, bom 
nagrajen s hišico, ki je zame naj
boljša in najlepša, vsa družina in 
tudi jaz sem ponosen nanjo.

Kaj potrebujem za zidavo hiše? 
No, to, kar jaz vem, sem napisal 
vam, da bi tudi vi vedeli!

Poravnalni sveti so se 
uveljavili poravnalne svste, j« opaziti še pr e-

Ukrepi za
Leta 1959 je bila v Zagorju ob 

Savi zgrajena nova industrijska pe
karna z zmogljivostjo 12 ton kruha 
in peciva dnevno. Načrt za polavto
matske naprave kot tudi njihovo 
iždelavo je prevzel državni obrtni 
mojster Škrinjar iz Zagreba. Pred 
izgradnjo so Si predstavniki ljud-

• Smešen naslov, ali ne? Saj ve 
vsak pionirček, da potrebujem de
nar, veliko denarja, preden začnem 
zidati hišico. Ve tudi, da je običaj 
v Zasavju, da vsak pripravi sode 
In pijačo v njih, s katero bo po
gasil žejo svojih prijateljev in de
lavcev, ki mu bodo pomagali, da 
bo hišica zrasla kot goba po dežju. 
Pred graditvijo vsak računa, koliko 
cementa, gramoza, opeke, apna, le
sa in že druge stvari bo potreboval; 
računa, kje bo ceneje kupil določen 
material, kdo mu bo pomagal, ko
liko žuljev bo doba in koliko potu 
prelil, pa koliko noči bo v Gkrbeh 
na pol prespal v stari 6obici, v pol
snu pa videl svojo hišico vso sve
tlo, lepo in prostorno ter obsijano 
od 6anca ...

Približno tako poteka življenje 
vseh bodočih lastnikov hišic. Toda 
malokdo je pomislil, da si dela hi
šico v sanjah, za resnično hišico 
pa -Je potrebno še marsikaj. V prvi 
vrsti potrebujem ndčrt bodoče hi
šice. Ta načrt pa ne more biti tak, 
kot je sosedov, on ima drugačen 
poklic kot jaz, ima več otrck, in 
ima sploh drugačne zahteve. Zato 
se najprej pogovorim z družino, 6i 
želje napišem in grem nato k člo
veku, ki je zato študiral in ima 
pravico, narisati načrte, ali pa v 
projektantelko organizacijo, ki mi 
bo naredila načrte po mojih željah. 
Na tak način dobim hišico, narisa
no na papirju.
.. Človek je razumsko bitje in živi

Ob obisku na občinskem sindikal
nem svetu smo zvedeli, da so v 
vseh gospodarskih organizacijah 
do konca lanskega leta izdelali pra
vilnike o delitvi čistega dohodka in 
o delitvi osebnih dohodkov. Pri ofc- 
č nekem sindikalnem svetu so ime
novali posebno komisijo, ki pregle
duj« posamezne pravilnike. K do
slej pregledanim pravilnikom o de
litvi čir te ga dohodka in o delitvi 
osebnih dohodkov je mogoče dati 
naslednja mnenja:

Deistvo je, da so si kolektivi pri 
eeccavi pravilnikov o delitvi čiste
ga dohodka in o delitvi osebnih do
hodkov prizadevali in so razumeli 
potrebe po zagotovitvi sredstev za 
raz srjeno reprodukcijo in za stan
dard, to pa še posebej velja za in
dustrijske gospodarske organizaci
je. Razen nekaterih izjem so (ko
ra i povsod določili delitev sredstev 
na sklade in na osebne dohodke v 
razmerju 25 : 75 ozirom« 20 : 80; 
dvoje gospodarskih organimcij je 
pa sprejelo progresivne lestvic« 
delitve sredstev na sklade in oseb
ne dohodke. Slabše j« pa le, d« 
skoro vsak pravilnik predvideva 
možncst, da se razmerje delitve 
med sredstvi za Sklade in osebne 
dohodke lahko spreminja med la
tom.

ek ega 'odbora ogledali isto peč v 
Novem mestu. Tudi strokovnjaki 
so priporočali tako peč, ki je de
jansko samo predelava podobnih 
industrijskih pači, montiranih v 
številnih zahodnoevropskih mestih.

Toda peč je že v začetku obra
tovanja pokazala napake, vzroki z«

v družbi, katere osnova je družina, 
ena od največjih skupnosti pa je 
država. Sama skupnost ljudi je 
ustvarila zakone, ki so nujno po
trebni za zaščito ljudi 6amih. Ni
kjer ne obstaja zakon zaradi za
kona, ampak povsod samo zakon - 
zaradi ljudi, da jih ščiti in jim se
veda nalaga tudi dolžnosti. Med 
nami je nekaj takih ljudi, ki misli
jo, da lahko delajo po svoje, kot 
»e jim pač zdi. Prav zaradi teh 
ljudi je zakon, ki ga maramo vsi 
spoštovati in izpolnjevati, pa če
prav ne vedno radi.

Prva stopnja družbene uprave j« 
občina, zato se kot discipliniran 
član človeške družbe napotim na 
občino na oddelek za gradtoeno-ko- 
muralne zadeve. Na ta oddelek za
to, ker je moja želja, zidati. Tam 
povprašam, če lahko to hišico gra
dim na zemljišču, ki ga sam pred
lagam (načrt sem namreč prinesel 
s seboj). No, ker je zemljišče v 
gradbenem okolišu — to so mi po
vedali na oddelku za gradbeno- 
komunaine zadeve — in ker je na 
tem zemljišču še predviden prostor 
za tako hišico, kot je moja, pisme
no prosim občino, da mi izda lo
kacijsko dovoljenje ali lokacijsko 
odobritev. K tej prošnji pa predlo
žim m apno kopijo, ki sem jo dobil 
na katastrakem uradu.

V tej mapni kopiji je že vrisana 
moja hišica. S tem sem začel uprav
ni postopek, * katerim si bom pri
dobil pravico, zidati na zemljišču,

Ugotovljeno je tudi, da je oblika 
notranje delitve dohodka v posa- 
meaiih gospodarskih organizacijah 
ra posameznike po vloženem delu 
marsikje precej zamotana in zelo 
nejasna. Ponekod so z novimi pra
vilniki o delitvi osebnih dohodkov 
odstopili od individualnih meril za 
nagrajevanje, kar pa povsod ni naj
bolj«. Ugotovljeno je še bilo, da so 
nekateri pravilniki sestavljeni zelo 
obširno, hkrati pa tudi zelo nejasno.

O teh in še nekaterih drugih po
drobnostih v zvezi z izdelavo in 
»prejemom pravilnikov o delitvi či
stega dohodka in o delitvi osebnih 
dohodkov v gospodarskih organiza
cijah na področju občine bo v krat
kem razpravljal plenum občinskega 
sindikalnega sveta.

Plenum ObK LMS 
v Zagorju

Na zadnjem plenumu občinske
ga komiteja LMS v Zagorju so 
govorili o aktualnih nalogah mla
dina pred VII. kongresom LMS v 
Kranju, tako o problemu kadrov, 
• proizvodnih konferencah, o šti
pendiranju, mladinskih urah na 
»(dah i*d. Sklertill »o, da bodo »e 
v kratkem pripravili seminar za 
vodstva aktivov. — __

Pred dvema letoma so biti usta
novljeni tudi na področju zagorske 
občine prvi poravnalni Sveti, Iri jih 
sestavljajo predsednik in po dva 
člana (ter prav toliko namestnikov). 
Poravnalni sveti so doslej reševali 
spore v civilno-pravnih primerih in 
v kazenskih zadevah (tako v civil- 
no-pravnih primerih v premoženj- 
-ekopravnih sporih do vrednosti
50.000 din, v raz vezni h sporih zara
di pravnega poskusa, v očetovskih 
sporih zaradi priznanja očetovstva 
in plačila preživnine; ne glede na 
vrednost v sporih zaradi ureditve 
meja, motenja posesti, zaeilne poti, 
delitve premoženja, poljske in 
gozdne škode ter škode po divjadi; 
v kazenskih zadevah pa pri kazni
vih dejanjih na zasebno tožbo, če so 
storjena po tičku — žalitev, obre
kovanja — in pri kaznivih dejanjih, 
ki se preganjajo na predlog oško
dovanca — materialna škoda). Zra
ven tega so pa poravnalni svati ob
ravnavali tudi vse druge premo
ženjsko pravne spore zaradi posku
sa poravnave.

Dosedanja delo poravnalnih sve
tov kaže, da so le-ti dobro opravili 
namenjeno jim nalogo, saj so pre
cejšnje število zadev ugodno re
šili.

Stranke so prihajale na obravna
va, ker so san« uvidele, d« j« teka 
(kužbsna oblika poravnav primerna 
in potrebna. Dogodilo se j«, d« sta 
se tračen s ato pomirila šel« po 
dveh urah is se našo prijeto!jako 
objela.

Med strankami, M prihajaj« na

krat in dalj časa sodeloval pri od
pravi napak, ki so bile predvsem 
v tem, da ni bho mogoče doseči 
pravilne množine vlage, in je bil 
zaradi tega kruh ali presuh ali pre
trd ali je pa dobil preveč vlage in 
je bil kakor kuhan, namesto da bi 
bil pečen. -Veleči tar- iz Celja, ki 
je leta 1960 prevzel pekarno, ee je 
trudil, da bi dobil neko stalno kva
liteto.

Po treh letih so pa nastale na 
peci take okvare, da jo bo treba 
zamenjati z novo. Pristojni organi 
so iskali projektanta žn monterja, 
ki je medtem zgradil še nekaj po
dobnih peči, ki se prav tako ne ob
nesejo. Medtem je pa projektant 
šel v tujino in ee tako izognil od
govornosti za škodo.

Predstavniki občinskega ljudske
ga odbora in -Veležitarja« iz Celja 
so se začeli dogovarjati o namestit
vi nov« parne peči z zmogljivostjo 
okrog 5.000 kg kruha in peciva 
dnevno. Za to bo treba okrog 6 mi
lijonov din, kredit za to investicijo 
bo zagotovil občinski ljudski odbor 
Zagorje ob Savi, -Veležitar« iz Ce
lja ga bo pa odplačal v treh letih. 
Po tem dogovoru naj bi že db koncu 
meseca marca dobili kruh iz nove 
peči. Staro peč pa nameravajo pro
dati, a odškodnino zahtevati tudi od 
projektanta in monterja.

Kot vse kaže, Zagorjani lahko že 
čez dobra dva meGsca pričakujejo 
kruh boljše kvalitete ln — kot zatr
jujejo strokovnjaki -Veležitarja« — 
tudi bo! j pisan izbor vseh vmt kruš
nih izdelkov m peciva. Tako bi bil 
torej dokončno rešen problem vča
sih skoraj neužitnega kruha in še 
zlasti zelo slabe izbire vseh tovrst
nih izdelkov v Zagorju.

pej starih pravda rjav, M iščejo 
spore med ljudmi. To jim vsiljuj« 
stara miselnost. Bil je tudi primer 
(v vasi Strahovi je), da so bili vsi 
vaščani skregani med seboj.

Poravnalni »veti so v svojem de
lu uspeli prepričati stranke, da ne 
dajejo preklicev v časopise, saj je 
mogoč* vse spore urediti na porav
nalnem svetu.

Obravnave so potekale različno. V 
primerih, ko so stranke želele le 
razgovor in notranjo sprostitev ter 
pripravljenost za poravnavo, je bilo 
delo poravnalnega sveta hitro 
opravljeno. Drugače je pa bilo pri 
obravnavah z izrazitimi pravdarji 
in pri obravnavah, kjer j« Ho za 
večjo materialno škodo.

Doslej so prejeli poravnalni cveti 
v rešitev skupaj 379 sporov, od te
ga so jih 275 ugodno rešili, 184 za
deve so pa ostale nerešene. Največ 
vlog za poravnave je bilo zaradi 
kaznivih dejanj (žalitev in obreko
vanj), premoženjskih zadev (do
50.000 din), kaznivih dejanj mate
rialnega značaja itd.

Zagorski poravnalni sveti so v pr
vih dveh letih obstoja razbremenili 
sodišča za okrog 1000 strank, stran
kam so se pa zaradi poravnav v 
domačem kraju precej zmanjšali 
stroški.

Omenili smo že, da so poravnal
ni »veti na področju zagorske obči
ne z dosedanjim delom opravičili 
obstoj. Njihov u^ed je pa, estroma 
bo toliko večji, kolikor si bedo čla
ni poravnalnih svetov trudili, da bi 
uspešno pomagali tistim, ki sa na
nj« obračajo.

Plenum ObSS bo razpravljal 
o pravilnikih
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Čemšenlk
- PONOVNA KLASIFIKACIJA 

ZEMLJIŠČ- Po sklepu občinskega 
ljudskega odbora so lansko jesen 
^ačeli s ponovno klasifikacijo zem
ljišč. Z deli so morali zaradi' ne
primernega vremena pozimi prene
hati, z deli bodo pa nadaljevali spo
mladi. Za ta dela, ki se izvajajo 
pa področju Cemšenika in Sentgo- 
tarda, bo moral plačati zagonski 
občinski ljudski odbor 300.090 din. 
Dokončno bo rešeno vprašanje kla
sifikacije do poletja tako, da bo 
izkoriščen obračun pri tretji akon
taciji.

NAČIN DELITVE SREDSTEV 
ZA POPRAVILO POTI JE PRIME
REN — V Cemšeniku ugotavljajo, 
da je sedanji način delitve sred
stev za popravilo krajevnih im va- 
feih poti primeren. Občinski ljud
ski odbor da namre krajevnim 
odborom sredstva, ki jih le-ti po 
lastni presoji porabijo za popravila 
krajevnih in vaških poti, pri delih 
ea pomagajo s prostovoljnim de
lam tudi sami vaščani. — Tako se 
Vrednost danih .sredstev najmanj 
podvoji.

OD SEPTEMBRA BREZ KINO 
PREDSTAV! - Marljivo Prosvetna 
društvo Cemšanik ja uredilo v do
mu pravi kino. Do septembra so 
Imeli v vasi redne filmska pred
stave, zdaj jih pa ni več. Zakaj? 
V društvu ugotavljajo, da imajo s 
predvajanjem filmov več stroškov 
kakor pa dohodkov. Za kritje tako 
nastale izgube pa ne morejo nikjer 
dotati denarja. Vsa sredstva so 
gtamreč vložili v nakup projektorja 
izr ureditev dvorane, nekaj so si Jih 
morali pa celo izposoditi.

CESTA IZI ' ME—CF30SENIK -
Za nekaj časa govorijo o ureditvi 

Iriake—Cemženik. Ta bi bila 
na obsežno gozdove tamoš- 

prebivalcem več kot potreb- 
Zdaj ss pa urejuje iz sredstev 

sklada cesta iz Jesenove-

V VSEH VASEH VODOVODI -
V vseh vaseh na področju krajev
nih odborov Cemšenik in Jesenovo 
imajo urejene vodovode. Zdaj so

na zadnji seji vodovodnih odborov 
sklenili, da bodo prinesli na pr
vem zboru občanov v razpravo 
predlog, da se uvede plačevanje 
vodarine. Po tem predlog^ naj bi 
plačevali vodarino po 30 din na 
osebo. S temi sredstvi bi plačevali 
preglede vodovodov (ki jih morajo 
opraviti vsako leto), preostala sred
stva bi pa porabili za stroške po
pravil vodovodov.

Sentgotard
SE VEDNO DOLG NA VODO

VODU - Pred časom 60 začeli tudi 
v Semtgotardu z akcijo za zgradi
tev vodovoda. Vodovod so zgra
dili, vendar pa izhajajo iz teh del 
še precejšnje neporavnane obvez
nosti.

SE VEC MLADINE V PROSVET
NO DRUŠTVO - Zdaj so v Sent- 
gotardu sklenili, da si bodo priza
devali pridobiti za delo v društvu 
še več mladine kot doslej. Z od
hodom dosedanjega režiserja delo 
v društvu nekoliko nazaduje, ven
dar ga bodo poskušali spet poži
viti.

Izlake
KDAJ v KRAJU KRAJEVNI 

URAD? - 2e dlje se v kraju pojav
lja zahteva, da bi zagorski občin
ski ljudski odbor uredil tu prosto
re za krajevni urad. Prav bi bilo, 
da bd se dela čimprej lotili, da ne 
bi bilo treba tako za vsako malen
kost v Zagorje na občinski ljudski 
odbor.

Mlinše
PROSTORI ZA DRUŽBENE OR

GANIZACIJE - V Mlinšah se vsa 
bolj poraja vprašanje primernih 
prostorov za družbeno-politične or
ganizacije. Doslej namreč v tem 
kraju niso imeli takih prostorov.

TELEVIZOR NAJ BI RAZGIBAL 
ŽIVLJENJE, TODA? - Na zadnjem 
občnem zboru Prosvetnega društva 
na Mlinšah so bili sklenili, da bodo 
odprodali kinoprojektor in kupili 
televizijski sprejemnik z namenom, 
da razgiba življenje na vasi. Reče
no, storjeno. Televizijski sprejem
nik so kupili, toda žal ie-ta ne slu
ži svojemu namenu. Zakaj?

Senožeti
DOBRODOŠEL AVTOBUS - Kar

verjeti niso mogli prebivalci Seno
žeti in ckolioe, da bo v novembru 
začel voziti k njim avtobus. Delav
ci, ki so zaposleni v Zagorju, so s 
prostovoljnim delom pomagali pri 
ureditvi ceste do vasi, da lahko po 
njej vozi avtobus. Tako so Seno
žeti dobile zvezo z Zagorjem in 
ostalimi kraji.

NOV PROSTOR ZA KRAJEVNI 
URAD — Prostori, v katerih je zdaj 
krajevni urad, so neprimerni. Po 
vsej verjetnosti bo začel zagorski 
občinski ljudski odbor že spomla
di urejevati nove prostore za kra
jevni urad. Računamo, da bi nove 
prostore uredila tudi »Potrošnja«.

letos zapeljal tudi prvič avtobus f 
to vas.

Podkum
CIMPREJ UREDITI CESTO ZA« 

GORJE-ŠKLENDROVEC! - Lani ja 
bbilo opravljenih že precej del pri 
ureditvi ceste Sklendrovec-Zagor- 
je, ki jo je v juniju 1959 poškodo
valo neurje. Želeti bi bilo, da se z 
deli -pri urejanju ceste nadaljuje 
takoj spomladi, da bo lahko peljal 
po njej kmalu tudi že prvi tovor-: 
njak. Za zdaj je namreč cesta ure
jena toliko, da je po njej mogoff 
prevoz z osebnimi avtomobili.

MANJKA SAMO SE OPREMA -
V Poikumu so uredili prostor za 
ambulanto. Zdaj manjka še opre

Tudl pri gradnji ambulante na Izlakah 
denarja

Je zataknilo, seveda zaradi

Tirna
AVTOBUS TUDI V TIRNO? -

Poslovalnica SAP-Turiet biroja iz 
Zagorja je imela v načrtu, da uredi 
v Senožetih primeren prostor ozir. 
garažo za avtobus. Zdaj pa so Tir-, 
njani predlagali, da naj da podjet
je ta sredstva na voljo za ureditev 
poti od Senožeti do Tirne in da naj 
do Time tudi podaljša redno avto
busno proge) Zagorje—Senožeti. V 
Tirni ja pa S primeren prostor, 
kjer tu bil Ja&fco aviofeuš. Kolikor 
bodo želje Tirnjanov uresničene, bo

ma. Poslej tako ne bo več treba 
prebivalcem Pocfkuma in okolice k 
zdravniku za vsako priliko v Za
gorje, ker jih bo lahko obiskoval 
zdravnik kar v kraju.

KDAJ VODOVOD? -* Na področ
ju zagorske občine ima že precej 
vasi in tudi zaselkov vodovode. — 
Tamkajšnji prebivalci so jih zgra
dili v večini pririierov s prostovolj-: 
nim delom in s prispevki, ki so jih 
dali sami. Zdaj se pa kaže potreba 
po vodovodu tudi v Podkumu, ven
dar je vprašanje, kdaj bodo tam
kajšnji prebivalci organizirali ka
ko odločnejšo akčijo za začetek del.'

PROSVETNI DOM RAZPADA -
V Podkumu imajo tudi Prosvetni 
dom. Vendar je ta v zelo slabem 
stanju. Ce ga ne bodo kmalu teme
ljito obnovili, bo propadel. Prebi
valci so že izrazili pripravljenost 
pomagati pri obnovi doma.

Pričujočo številko Tri
bune Zagorjanov prej
mejo brezplačno vsa 
gospodinjstva na ob
močju občine.

Občipski ljudski 
odbor Zagorje 
ob Savi


